
Rada Miasta i Gminy Margonin
Radni - Sesja
Protokół nr 

V Sesja w dniu 21 marca 2019 

Obrady rozpoczęto 21 marca 2019 o godz. 12:00, a zakończono o godz. 14:25 tego samego dnia.
W posiedzeniu wzięło udział 14 członków.
Obecni:
1. Mariusz Bachorski 
2. Rafał Gimzicki
3. Tomasz Gorkowski 
4. Grzegorz Gręda 
5. Barbara Kończak 
6. Teresa Koźlarek 
7. Mirosław Leśko 
8. Maria Miler 
9. Adam Rogacki 
10. Jerzy Staniewski 
11. Danuta Strychalska 
12. Arleta Wegner 
13. Alina Wróblewicz 
14. Jolanta Zmudzińska 
15. Andrzej Zmudziński 
1. Otwarcie i stwierdzenie prawomocności obrad Przewodniczący Rady poinformował, że według
listy na sali obecnych jest 14 Radnych, co wobec ustawowego składu Rady wynoszącego 15 osób
stanowi quorum pozwalające na podejmowanie prawomocnych uchwał. 
Lista obecności Radnych stanowi załącznik nr 1 do Protokołu.
Ponadto podczas sesji obecnych było również 8 Sołtysów (w tym 2 Sołtysów Radnych).
Lista obecności Sołtysów stanowi załącznik nr 2 do Protokołu.
W sesji uczestniczyli także zaproszeni goście. wg listy obecności.
Lista obecności zaproszonych gości stanowi załącznik nr 3 do Protokołu.

2. Informacje nt. porządku obrad.
Przewodniczący Rady odczytał porządek obrad V sesji Rady Miasta i Gminy Margonin.
1. Otwarcie i stwierdzenie prawomocności obrad.
2. Informacje nt. porządku obrad.
3. Przyjęcie protokołu z IV sesji Rady Miasta i Gminy Margonin. 
4. Informacja nt. odbytych posiedzeń Komisji Rady.
5. Informacje nt. działalności Przewodniczącego Rady w okresie międzysesyjnym.
6. Informacje nt. działalności Burmistrza w okresie międzysesyjnym.
7. Przyjęcie sprawozdania z realizacji zadań z zakresu wspierania rodziny za rok 2018.
8.  Przyjęcie  sprawozdania  z  realizacji  Gminnego  Programu  Profilaktyki  i  Rozwiązywania
Problemów Alkoholowych oraz Programu Przeciwdziałania Narkomanii za 2017 rok.
9. Podjęcie uchwał w sprawie:
A/ wyrażenia zgody na dokonanie darowizny na rzecz Miejsko - Gminnej Biblioteki Publicznej
w Margoninie oraz wyrażenia zgody na ustanowienie służebności gruntowej,
B/ przyjęcia programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności 
zwierząt na terenie Gminy Margonin w 2019 roku,
C/ przystąpienia do sporządzenia zmiany miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego 
miasta Margonin, w rejonie ul. Polnej i Szamocińskiej,
D/ przystąpienia do sporządzenia zmiany miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego 
miasta Margonin i wsi Klotyldzin w rejonie stadionu sportowego,



E/ zmiany uchwały budżetowej na rok 2019,
F/ zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta i Gminy Margonin na lata 2019-2024,
10. Wolne głosy.
11. Zakończenie sesji”.
Przewodniczący Rady zapytał, czy są uwagi do przedstawionego porządku obrad V sesji Rady?
Burmistrz zgłosił wniosek formalny o wprowadzenie do porządku obrad dwóch projektów uchwał:
G/ wyrażenia zgody na wniesienie wkładu pieniężnego do Zakładu Usług Komunalnych w 
Margoninie spółka z ograniczoną odpowiedzialnością z siedzibą w Margoninie z przeznaczeniem 
na podwyższenie kapitału zakładowego i objęcie udziałów w podwyższonym kapitale zakładowym 
spółki oraz projektu uchwały H/ określenia zasad wnoszenia, cofania i zbywania udziałów oraz 
akcji w spółkach prawa handlowego. 
Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie wniosku Burmistrza o rozszerzenie porządku obrad i 
wprowadzenie dwóch projektów uchwał.
Głosowano wniosek w sprawie:
Wprowadzenie do porządku obrad dodatkowych projektów uchwał w sprawie: G/ wyrażenia zgody 
na wniesienie wkładu pieniężnego do Zakładu Usług Komunalnych w Margoninie spółka z 
ograniczoną odpowiedzialnością z siedzibą w Margoninie z przeznaczeniem na podwyższenie 
kapitału zakładowego i objęcie udziałów w podwyższonym kapitale zakładowym spółki, H/ 
określenia zasad wnoszenia, cofania i zbywania udziałów oraz akcji w spółkach prawa handlowego.

Wyniki głosowania
ZA: 11, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 3, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1
Wyniki imienne:
ZA (11)
Rafał Gimzicki, Grzegorz Gręda , Barbara Kończak , Teresa Koźlarek , Adam Rogacki , Jerzy 
Staniewski , Danuta Strychalska , Arleta Wegner , Alina Wróblewicz , Jolanta Zmudzińska , Andrzej
Zmudziński 
WSTRZYMUJĘ SIĘ (3)
Tomasz Gorkowski , Mirosław Leśko , Maria Miler 
NIEOBECNI (1)
Mariusz Bachorski 

Głosowano w sprawie:
Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie w całości proponowany porządek w całości V sesji 
Rady Miasta i Gminy Margonin. 
Wyniki głosowania
ZA: 11, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 3, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1
Wyniki imienne:
ZA (11)
Rafał Gimzicki, Grzegorz Gręda , Barbara Kończak , Teresa Koźlarek , Adam Rogacki , Jerzy 
Staniewski , Danuta Strychalska , Arleta Wegner , Alina Wróblewicz , Jolanta Zmudzińska , Andrzej
Zmudziński 
WSTRZYMUJĘ SIĘ (3)
Tomasz Gorkowski , Mirosław Leśko , Maria Miler 
NIEOBECNI (1)
Mariusz Bachorski 
Porządek obrad stanowi załącznik nr 4 do Protokołu.

3. Przyjęcie protokołu z IV sesji Rady Miasta i Gminy Margonin.

Głosowano w sprawie:
Przyjęcie protokołu z IV sesji Rady Miasta i Gminy Margonin.



Wyniki głosowania
ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1
Wyniki imienne:
ZA (14)
Rafał Gimzicki, Tomasz Gorkowski , Grzegorz Gręda , Barbara Kończak , Teresa Koźlarek , 
Mirosław Leśko , Maria Miler , Adam Rogacki , Jerzy Staniewski , Danuta Strychalska , Arleta 
Wegner , Alina Wróblewicz , Jolanta Zmudzińska , Andrzej Zmudziński 
NIEOBECNI (1)
Mariusz Bachorski 

4. Informacja nt. odbytych posiedzeń Komisji Rady.
1) Przewodnicząca Komisji ds. finansów, budżetu i planowania Radna J. Zmudzińska odczytała 
sprawozdanie z posiedzenia wspólnego komisji ds. społecznych i rolniczych oraz komisji ds. 
budżetu, finansów i planowania i komisji rewizyjnej z dnia 18 marca 2019 r.
Powyższa informacja stanowi załącznik nr 5 do Protokołu.
2) Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej Radna A. Wegner odczytała sprawozdanie z posiedzenia 
Komisji Rewizyjnej.
Powyższa informacja stanowi załącznik nr 6 do Protokołu.

5. Informacje nt. działalności Przewodniczącego Rady w okresie międzysesyjnym.
Przewodniczący Rady odczytał sprawozdanie z okresu międzysesyjnego.
Powyższe sprawozdanie stanowi załącznik nr 7 do Protokołu.

6. Informacje nt. działalności Burmistrza w okresie międzysesyjnym.
Burmistrz odczytał sprawozdanie Burmistrza Miasta i Gminy Margonin z okresu międzysesyjnego.
Burmistrz – dodał, że 8 marca 2019 r. Wojewoda Wielkopolski wydał decyzję o zezwoleniu na 
realizację inwestycji drogowej - budowa drogi 190 od kilometra 40300 do 49906 w ramach 
inwestycji rozbudowa drogi wojewódzkiej nr 190 w miejscowości Margonin, której nadano rygor 
natychmiastowej wykonalności. Chodzi o budowę ronda. Po dwóch latach jest decyzja Wojewody. 
Mamy wszelkie potrzebne dokumenty i pozwolenia na budowę ronda w Margoninie. Na nic stały 
się wszelkie próby komitetu Bliżej ludzi, który stał się komitetem dalej od ludzi, blokowania tej 
inwestycji i wykorzystywania układów partyjnych zarówno przez radną obecną - szefową PSL jak i 
byłego radnego wojewódzkiego. Staraliśmy się o to kilka lat. My jako gmina Margonin 
deklarowaliśmy współudział w budowaniu tego do kwoty pół mln zł. Będzie to nie tylko rondo, ale 
również cała ul. Szamocińska do zjazdu na ul. Strzelecka. 
Powyższe sprawozdanie stanowi załącznik nr 8 do Protokołu.

7. Przyjęcie sprawozdania z realizacji zadań z zakresu wspierania rodziny za rok 2018.
Sprawozdanie z realizacji zadań z zakresu wspierania rodziny za rok 2018 przedstawiła A. Nowak –
Kierownik MGOPS Margonin.
Głosowano w sprawie:
Przyjęcie sprawozdania z realizacji zadań z zakresu wspierania rodziny za rok 2018.. 
Wyniki głosowania
ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1
Wyniki imienne:
ZA (14)
Rafał Gimzicki, Tomasz Gorkowski , Grzegorz Gręda , Barbara Kończak , Teresa Koźlarek , 
Mirosław Leśko , Maria Miler , Adam Rogacki , Jerzy Staniewski , Danuta Strychalska , Arleta 
Wegner , Alina Wróblewicz , Jolanta Zmudzińska , Andrzej Zmudziński 
NIEOBECNI (1)
Mariusz Bachorski 



Sprawozdanie z realizacji zadań z zakresu wspierania rodziny za rok 2018 stanowi załącznik nr 9 
do protokołu. 

8. Przyjęcie sprawozdania z realizacji Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania 
Problemów Alkoholowych oraz Programu Przeciwdziałania Narkomanii za 2018 rok.
B. Kaźmierczak – przedstawiła sprawozdanie z realizacji Gminnego Programu Profilaktyki i 
Rozwiązywania Problemów Alkoholowych oraz Programu Przeciwdziałania Narkomanii za 2018 
rok.
Głosowano w sprawie:
Przyjęcie sprawozdania z realizacji Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów 
Alkoholowych oraz Programu Przeciwdziałania Narkomanii za 2018 rok.
Wyniki głosowania
ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 1
Wyniki imienne:
ZA (13)
Rafał Gimzicki, Tomasz Gorkowski , Barbara Kończak , Teresa Koźlarek , Mirosław Leśko , Maria 
Miler , Adam Rogacki , Jerzy Staniewski , Danuta Strychalska , Arleta Wegner , Alina Wróblewicz ,
Jolanta Zmudzińska , Andrzej Zmudziński 
BRAK GŁOSU (1)
Grzegorz Gręda 
NIEOBECNI (1)
Mariusz Bachorski 
Sprawozdanie z realizacji Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów 
Alkoholowych oraz Programu Przeciwdziałania Narkomanii za 2018 rok stanowi załącznik nr 10
do Protokołu.

9. Podjęcie uchwał w sprawie:

a) wyrażenia zgody na dokonanie darowizny na rzecz Miejsko - Gminnej Biblioteki 
Publicznej w Margoninie oraz wyrażenia zgody na ustanowienie służebności gruntowej,
M. Nowaczewski przedstawił projekt uchwały.
Przewodniczący Rady zapytał czy są uwagi do przedstawionego projektu uchwały?
Uwag i pytań nie zgłoszono.
Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie w/w projekt uchwały:
Głosowano w sprawie:
wyrażenia zgody na dokonanie darowizny na rzecz Miejsko - Gminnej Biblioteki Publicznej w 
Margoninie oraz wyrażenia zgody na ustanowienie służebności gruntowej,. 
Wyniki głosowania
ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1
Wyniki imienne:
ZA (14)
Rafał Gimzicki, Tomasz Gorkowski , Grzegorz Gręda , Barbara Kończak , Teresa Koźlarek , 
Mirosław Leśko , Maria Miler , Adam Rogacki , Jerzy Staniewski , Danuta Strychalska , Arleta 
Wegner , Alina Wróblewicz , Jolanta Zmudzińska , Andrzej Zmudziński 
NIEOBECNI (1)
Mariusz Bachorski 
Uchwała Nr V/47/2019 stanowi załącznik do 11 Protokołu.

b) przyjęcia programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności 
zwierząt na terenie Gminy Margonin w 2019 roku,
M. Nowaczewski przedstawił projekt uchwały.
Przewodniczący Rady zapytał czy są uwagi do przedstawionego projektu uchwały?



W dyskusji wzięli udział:
- Maria Miler – zapytała, czy opinie, które są kierowane do tych wszystkich instytucji są kierowane 
na piśmie?
M. Nowaczewski – odpowiedział, że tak. Instytucje te otrzymują ten program w formie pisemnej do
zaopiniowania. Do gminy wpłynęła jedna opinia pozytywna, pozostałe instytucje milcząco 
zatwierdziły ten projekt programu.
- Maria Miler – zapytała, czy te opinie są do wglądu i gdzie można się z nimi zapoznać? W 
paragrafie 6 uchwały w ostatnim zdaniu w ust. 2 jest zapis, że bezdomne zwierzęta gospodarskie 
przewożone będą do fundacji „Daj szanse”. Siedziba tej fundacji to Trzcianka. Sama ustawa o 
ochronie zwierząt wskazuje, że należy wskazać gospodarstwo rolne w celu zapewnienia miejsca 
zwierzętom gospodarskim. Czy ten zapis nie jest sprzeczny z ustawą i czy w opiniach nie było 
stanowiska w tym punkcie? 
M. Nowaczewski – powiedział, że nie było żadnych uwag do tego zakresu. Opinia był ogólnie 
zatwierdzająca. Nie znaleźliśmy żadnego gospodarstwa na terenie gminy, które przyjęłoby takie 
zwierzęta, dlatego korzystamy z podmiotu zewnętrznego, wyspecjalizowanego i gotowego do 
przyjęcia tego typu zwierząt.
Więcej uwag i pytań nie zgłoszono.
Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie w/w projekt uchwały:
Głosowano w sprawie:
przyjęcia programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt 
na terenie Gminy Margonin w 2019 roku,. 
Wyniki głosowania
ZA: 11, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 2, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 1
Przewodniczący Rady – dodał, że z powodów technicznych głos Radnego R. Gimzickiego nie 
został odnotowany, ale poprzez podniesienie Ręki Radny Gimzicki głosował za przyjęciem 
przedmiotowej uchwały. 
Wyniki imienne:
ZA (12)
Tomasz Gorkowski , Grzegorz Gręda , Barbara Kończak , Teresa Koźlarek , Adam Rogacki , Jerzy 
Staniewski , Danuta Strychalska , Arleta Wegner , Alina Wróblewicz , Jolanta Zmudzińska , Andrzej
Zmudziński 
Rafał Gimzicki
WSTRZYMUJĘ SIĘ (2)
Mirosław Leśko , Maria Miler 
NIEOBECNI (1)
Mariusz Bachorski
Uchwała Nr V/48/2019 stanowi załącznik do 12 Protokołu.

c) przystąpienia do sporządzenia zmiany miejscowego planu zagospodarowania 
przestrzennego miasta Margonin, w rejonie ul. Polnej i Szamocińskiej,
M. Nowaczewski przedstawił projekt uchwały. M. Nowaczewski dodał, ze w wyniku informacji 
Radnej M. Miler została dokonana korekta uchwały. Na tym terenie obowiązuje jeszcze jeden plan 
miejscowy i stąd też została dodany w paragrafie 1 punkt 4, w którym jest wymieniony ten plan 
miejscowy. Jest to zmiana formalna, nie wpłynie na zakres opracowania. 
Przewodniczący Rady zapytał czy są uwagi do przedstawionego projektu uchwały?
Uwag i pytań nie zgłoszono.
Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie w/w projekt uchwały:
Głosowano w sprawie:
przystąpienia do sporządzenia zmiany miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego miasta
Margonin, w rejonie ul. Polnej i Szamocińskiej,. 
Wyniki głosowania
ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1



Wyniki imienne:
ZA (14)
Rafał Gimzicki, Tomasz Gorkowski , Grzegorz Gręda , Barbara Kończak , Teresa Koźlarek , 
Mirosław Leśko , Maria Miler , Adam Rogacki , Jerzy Staniewski , Danuta Strychalska , Arleta 
Wegner , Alina Wróblewicz , Jolanta Zmudzińska , Andrzej Zmudziński 
NIEOBECNI (1)
Mariusz Bachorski 
Uchwała Nr V/49/2019 stanowi załącznik do 13 Protokołu.

d) przystąpienia do sporządzenia zmiany miejscowego planu zagospodarowania 
przestrzennego miasta Margonin i wsi Klotyldzin w rejonie stadionu sportowego,
M. Nowaczewski przedstawił projekt uchwały.
Przewodniczący Rady zapytał czy są uwagi do przedstawionego projektu uchwały?
Uwag i pytań nie zgłoszono.
Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie w/w projekt uchwały:
Głosowano w sprawie:
przystąpienia do sporządzenia zmiany miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego miasta
Margonin i wsi Klotyldzin w rejonie stadionu sportowego,. 
Wyniki głosowania
ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1
Wyniki imienne:
ZA (14)
Rafał Gimzicki, Tomasz Gorkowski , Grzegorz Gręda , Barbara Kończak , Teresa Koźlarek , 
Mirosław Leśko , Maria Miler , Adam Rogacki , Jerzy Staniewski , Danuta Strychalska , Arleta 
Wegner , Alina Wróblewicz , Jolanta Zmudzińska , Andrzej Zmudziński 
NIEOBECNI (1)
Mariusz Bachorski 
Uchwała Nr V/50/2019 stanowi załącznik do 14 Protokołu.

e) zmiany uchwały budżetowej na rok 2019,
Skarbnik Gminy D. Bogacz przedstawiła projekt uchwały.
Przewodniczący Rady zapytał czy są uwagi do przedstawionego projektu uchwały?
Uwag i pytań nie zgłoszono.
Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie w/w projekt uchwały:
Głosowano w sprawie:
zmiany uchwały budżetowej na rok 2019 autopoprawki. 
Wyniki głosowania
ZA: 11, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 3, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1
Wyniki imienne:
ZA (11)
Rafał Gimzicki, Grzegorz Gręda , Barbara Kończak , Teresa Koźlarek , Adam Rogacki , Jerzy 
Staniewski , Danuta Strychalska , Arleta Wegner , Alina Wróblewicz , Jolanta Zmudzińska , Andrzej
Zmudziński 
WSTRZYMUJĘ SIĘ (3)
Tomasz Gorkowski , Mirosław Leśko , Maria Miler 
NIEOBECNI (1)
Mariusz Bachorski 
Głosowano w sprawie:
zmiany uchwały budżetowej na rok 2019,. 
Wyniki głosowania
ZA: 11, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 3, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1
Wyniki imienne:



ZA (11)
Rafał Gimzicki, Grzegorz Gręda , Barbara Kończak , Teresa Koźlarek , Adam Rogacki , Jerzy 
Staniewski , Danuta Strychalska , Arleta Wegner , Alina Wróblewicz , Jolanta Zmudzińska , Andrzej
Zmudziński 
WSTRZYMUJĘ SIĘ (3)
Tomasz Gorkowski , Mirosław Leśko , Maria Miler 
NIEOBECNI (1)
Mariusz Bachorski 
Uchwała Nr V/51/2019 stanowi załącznik do 15 Protokołu.

f) zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta i Gminy Margonin na lata 2019-2024
Skarbnik Gminy D. Bogacz przedstawiła projekt uchwały.
Przewodniczący Rady zapytał czy są uwagi do przedstawionego projektu uchwały?
Uwag i pytań nie zgłoszono.
Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie w/w projekt uchwały:
Głosowano w sprawie:
zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta i Gminy Margonin na lata 2019-2024. 
Wyniki głosowania
ZA: 12, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 2, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1
Wyniki imienne:
ZA (12)
Rafał Gimzicki, Tomasz Gorkowski , Grzegorz Gręda , Barbara Kończak , Teresa Koźlarek , Adam 
Rogacki , Jerzy Staniewski , Danuta Strychalska , Arleta Wegner , Alina Wróblewicz , Jolanta 
Zmudzińska , Andrzej Zmudziński 
WSTRZYMUJĘ SIĘ (2)
Mirosław Leśko , Maria Miler 
NIEOBECNI (1)
Mariusz Bachorski 
Uchwała Nr V/52/2019 stanowi załącznik do 16 Protokołu.

g) wyrażenia zgody na wniesienie wkładu pieniężnego do Zakładu Usług Komunalnych 
w Margoninie spółka z ograniczoną odpowiedzialnością z siedzibą w Margoninie 
z przeznaczeniem na podwyższenie kapitału zakładowego i objęcie udziałów w podwyższonym
kapitale zakładowym spółki
Zastępca Burmistrza przedstawił projekt uchwały. Dodał, że uchwała ta została przedłożona w dniu 
dzisiejszym i jest to kolejne dokapitalizowanie spółki ZUK. Kwota przeznaczona jest na dalszy 
rozwój spółki oraz na bieżące jej funkcjonowanie. 
Przewodniczący Rady zapytał czy są uwagi do przedstawionego projektu uchwały?
Uwag i pytań nie zgłoszono.
Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie w/w projekt uchwały:
Głosowano w sprawie:
wyrażenia zgody na wniesienie wkładu pieniężnego do Zakładu Usług Komunalnych w Margoninie
spółka z ograniczoną odpowiedzialnością z siedzibą w Margoninie z przeznaczeniem na 
podwyższenie kapitału zakładowego i objęcie udziałów w podwyższonym kapitale zakładowym 
spółki. 
Wyniki głosowania
ZA: 11, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 3, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1
Wyniki imienne:
ZA (11)
Rafał Gimzicki, Grzegorz Gręda , Barbara Kończak , Teresa Koźlarek , Adam Rogacki , Jerzy 
Staniewski , Danuta Strychalska , Arleta Wegner , Alina Wróblewicz , Jolanta Zmudzińska , Andrzej
Zmudziński 



WSTRZYMUJĘ SIĘ (3)
Tomasz Gorkowski , Mirosław Leśko , Maria Miler 
NIEOBECNI (1)
Mariusz Bachorski 
Uchwała Nr V/53/2019 stanowi załącznik do 17 Protokołu

h) określenia zasad wnoszenia, cofania i zbywania udziałów oraz akcji w spółkach prawa 
handlowego
Zastępca Burmistrza – odniósł się jeszcze do poprzedniej uchwały i dodał, że pieniądze te 
przeznaczone na dokapitalizowanie spółki i są również przeznaczone m.in. pensje dla pracowników
tej spółki. Gmina musi dokładać do spółki komunalnej, bo sama spółka nie zarobi na siebie. Dzięki 
pieniądzom z gminy ta spółka funkcjonuje. 
Zastępca Burmistrza przedstawił projekt uchwały. Ta uchwała porządkuje wnoszenie cofanie i 
zbywanie udziałów w spółkach. W uchwale wskazane jest 200.000 zł. Istotnym w tej uchwale jest 
paragraf 1 ust. 5. Który mówi, że „la potrzeb niniejszej uchwały przyjmuje się, że czynnościami 
przekraczającymi zwykły zarząd majątkiem Gminy Margonin są czynności, których wartość 
jednorazowo przekracza kwotę 200.000,00 złotych”. Do tej kwoty nie trzeba będzie za każdym 
razem podejmować uchwały przez radę gminy o wyrażeniu zgody na dokapitalizowanie spółki 
Zakładu Usług Komunalnych. Jeżeli będzie to kwota poniżej 200.000 zł to będzie mógł to robić 
Burmistrz. I zawsze tę uchwałę będzie można zmienić. Tymi udziałami i tak zarządza burmistrz. 
Jest to kwestia ustalenia wysokości tej kwoty, do której bez wyrażenia zgody rady gminy Burmistrz 
będzie mógł decydować. Na każda kwotę powyżej 200.000 zł będzie wymagana zgoda rady w 
formie uchwały. Dodajmy również, że spółka ZUK żadnego kredytu nie uzyska. Gmina będzie 
musiała poręczać udzielenie ewentualnie takich kredytów. W przyszłości gdyby gmina chciała 
zbywać te udziały, które ma w ZUK czy Inveście, to są wskazane w tej uchwale tryby, w jakich to 
może nastąpić i będzie trzeba stosować te tryby. 
Przewodniczący Rady zapytał czy są uwagi do przedstawionego projektu uchwały? 

W dyskusji wzięli udział:
- Mirosław Leśko – zapytał przewodniczącego Rady, dlaczego tak ważne projekty uchwał 
przedstawiane są po raz kolejny podczas sesji, a nie na komisji?
Zastępca Burmistrza – powiedział, że ta pierwsza uchwała dotyczy kwoty, która była już 
zabezpieczona w budżecie wcześniej. Te 150.000 zł. musi być podjęte odrębna uchwałą. Jest to 
nasza pomyłka, za którą mogę tylko przeprosić. Natomiast druga uchwała jest wniesiona 
kompleksowo zgodnie z trybem jaki przewiduje ustawa, że jest możliwość rozszerzenia porządku 
obrad przy bezwzględniej większości głosów. Ta uchwała nie jest skomplikowana, oczywiście 
można dyskutować kwotę w niej wskazaną. Czy ta uchwała zostanie dzisiaj przegłosowana, czy w 
innym czasie to nie ma znaczenia. Ta kwota jest wskazana z powodów pragmatycznych i zazwyczaj
taka kwota występuje.
- Maria Miler – dodała, że ubolewa że radni nie mogli zapoznać się wcześniej z tą uchwalą. Radna 
zapytała, na jakiej zasadzie będzie odbywało się wniesienie, tych udziałów czy to będą 
zarządzenia? I co oznacza umarzanie udziałów lub akcji? Czy to znaczy, że gmina tych pieniędzy z 
powrotem nie odzyskuje?
Zastępca Burmistrza – powiedział, że jest uchwała zgromadzenia wspólników, którym jest 
burmistrz. Jest  to forma uchwały wspólników, ale tylko do kwoty 200.000 zł nie będzie musiała to 
robić rada gminy. Umarzanie, cofanie udziałów, to taka procedura która istnieje w kodeksie spółek 
handlowych. Umarzanie udziałów oznacza to, że gmina może je umorzyć w każdej kwocie. Te 
pieniądze nigdzie nie wyjdą poza spółkę. Jest to gminna spółka. Gmina może umorzyć udziały. 
Takie rzeczy się przeprowadza jeżeli kapitał jest mocno rozproszony. My takiej sytuacji nie mamy. 
Możemy stosować dopłaty do kapitału. Żeby nie płacić podatku gmina dokapitalizuje spółkę 
tworząc kolejne nowe udziały robiąc kolejne niewielkie kwoty. Jest to zgodne z prawem. Dlaczego 
gmina ma umorzyć udziały?



Radna M. Miler – powiedziała, że chodziło o to, co konkretnie rozumie się pod pojęciem 
umarzania. Nie chodzi o to, czy gmina może, tylko co to oznacza? Czy to znaczy, że udziały te 
zostają w spółce?
Zastępca Burmistrza – powiedział, że pieniądze te zostają w spółce. To się rozumie literalnie, że coś
się umarza. Umarza się np. część udziałów. 
Radna M. Miler – dodała, że chodzi o kontekst.
Zastępca Burmistrza – powiedział, że te umorzone udziały zostają w spółce. Kontroli gmina się nie 
pozbywa, gdyż w dalszym ciągu jest większościowym udziałowcem. Dzięki tej uchwale rada 
dostaje dodatkowe kompetencje kontrolne. Wcześniej burmistrz mógł robić to dobrowolnie. W tej 
chwili wszystko co jest powyżej 200.000 zł wymaga zgody rady. Wcześniej burmistrz bez kontroli 
rady mógł umorzyć te udziały. W tej chwili jest robione więcej w tym temacie, tylko wprowadzona 
jest kwota 200.000 zł., żeby nie musiało to być wyrażane w każdym przypadku przez radę gminy. 
Więcej uwag i pytań nie zgłoszono.
Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie w/w projekt uchwały:
Głosowano w sprawie:
określenia zasad wnoszenia, cofania i zbywania udziałów oraz akcji w spółkach prawa handlowego.
Wyniki głosowania
ZA: 11, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 3, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1
Wyniki imienne:
ZA (11)
Rafał Gimzicki, Grzegorz Gręda , Barbara Kończak , Teresa Koźlarek , Adam Rogacki , Jerzy 
Staniewski , Danuta Strychalska , Arleta Wegner , Alina Wróblewicz , Jolanta Zmudzińska , Andrzej
Zmudziński 
WSTRZYMUJĘ SIĘ (3)
Tomasz Gorkowski , Mirosław Leśko , Maria Miler 
NIEOBECNI (1)
Mariusz Bachorski 
Uchwała Nr V/54/2019 stanowi załącznik do 18 Protokołu.

Przewodniczący Rady ogłosił 10 min przerwę. (godz. 13.20).

10. Wolne głosy.

W dyskusji wzięli udział:
- Maria Miler – powiedziała J. Łukaszczykowi, że nie świeci się lampa na ul. Szamocińskiej. 
Również na końcu ul. Szamocińskiej został zarwany asfalt, nie ma tam żadnego zabezpieczenia i 
wykończenia. Jest prośba o przeniesienie baneru reklamującego narty wodne. Po ostatnich 
wichurach został on zerwany stwarza niebezpieczeństwo i nie wygląda to dobrze.
- Mirosław Leśko – zapytał, o skład rady sołeckiej Sołectwa Sypniewo?
- Sołtys Sołectwa Sypniewo – odpowiedział, że skład rady jest 5 osobowy.
Radny M. Leśko – zapytał o nazwiska tych osób?
Burmistrz odczytał nazwiska osób wchodzących w skald rady sołeckiej. 
Radny M. Leśko – powiedział, że w zeszłym roku była podjęta uchwała w sprawie zmiany granic 
sołectwa Sypniewo. I numery Sypniewa od strony Sułaszewa zostały włączone do Sołectwa 
Sułaszewo. Jedna osoba będąca mieszkańcem sołectwa Sułaszewo jest w składzie rady sołeckiej 
Sołectwa Sypniewo?
Sołtys – odpowiedział, że osoba ta jest mieszkańcem Sołectwa Sypniewo. Uchwała ta została 
podjęta do zmiany granic przy wyborach samorządowych.
Radny M. Leśko – dodał, że uchwała mówiła o przynależności tych osób do sołectwa Sułaszewo.
Burmistrz – podziękował za zgłoszona uwagę i dodał, że zostanie to sprawdzone.
- Maria Miler – nawiązała do ustawy śmieciowej, która wejdzie w życie, ale jeszcze na chwilę 



obecną nie ma ostatecznego kształtu i że w związku z tym wzrosną opłaty za śmieci i powiedziała, 
że jednostki samorządowe będą mogły dopłacać do tych opłat za odbiór odpadów. 
Zastępca Burmistrza – powiedział, że nowa ustawa śmieciowa wchodzi w życie od 1 kwietnia. 
Odbiór odpadów będzie kosztował gminę o 17.000 zł więcej za tą ilość odpadów, która jest 
odbierana na tę chwilę z gminy Margonin. To już wychodzi 4 zł więcej na osobę za odbiór 
odpadów. 
Burmistrz – dodał, że sprawa związana z ustawa śmieciową jest skomplikowana i trudna. Był taki 
moment że na koniec roku nie można było wolno przyjmować śmieci w Kopaszynie, gdyż było 
ponad normę śmieci na wysypisku. To jest problem każdej gminy i składowisk w całej Polsce. Nie 
mamy na to wpływu. Jesteśmy chyba ostania gminą, która jeszcze nie podniosła cen. 
- Maria Miler – powiedziała, że do 22 marca można składać uwagi do sprawy związanej z zakładem
przerobu tworzyw sztucznych, w związku z tym chciałabym się dowiedzieć jak sprawa będzie dalej
wyglądać?
Burmistrz – odpowiedział, że na chwilę obecną trwają procedury, inwestor składa dokumenty i 
pozwolenia i nie wycofał się. Brak takich zakładów jest przyczyną tego, że ceny śmieci będą 
większe.
Radny powiatowy T. Kaczuba – poinformował o spotkaniu w sprawie drogi nr 11. Zachęcał do 
wypełnienia ankiety w sprawie wariantów drogi S11. W dniu wczorajszym otrzymałem informację, 
że został pozytywnie zaopiniowany plan zjazdu z drogi nr 11 na Radwanki. Radny poinformował, 
ze nie był na zebraniu sołectwa gdyż nie był zaproszony jeśli się nie jest mieszkańcem danego 
sołectwa to nie można zbierać głosu na takich zebraniach. Droga Margonin-Sypniewo – grupa 
mieszkańców jest przeciwna drodze 5 metrowej. Proszę pana burmistrza skończyć z mową 
nienawiści. Radny J. Kado nie był przeciwny budowie dróg, ronda. Tylko gmina niepotrzebnie 
wydaje 2 mln zł. Gdyż to rondo i tak by było zrobione. W imieniu komitetu i swoim nigdy nie 
byliśmy przeciwni budowie ronda, zdajemy sobie sprawę z tego że mieszkańcy gminy Margonin 
muszą żyć bezpiecznie, jesteśmy przeciwni temu, żeby były na to wydawane pieniądze z budżetu 
gminy. Proszę o to żeby nie przypisywać nam rzeczy, które nigdy nie zostały powiedziane czy 
zinterpretowane. Śmieci nie są w ogóle zabierane worki stoją, a firma która powinna to zabrać 
przejeżdża obok tego. Nie jesteśmy przeciwnikami nikogo, jesteśmy tylko obiektywni i jesteśmy 
skorzy do współpracy. 
Burmistrz – powiedział, że jeśli chodzi o sprawę drogi do Sypniewa, to podczas zebrania żaden 
mieszkaniec nie był przeciwny drodze. Jeden z mieszkańców chroniąc swój prywatny interes wnosi 
zastrzeżenia co do budowy tej drogi, gdyż mieszka blisko tej drogi. Bez sensu jest budowanie drogi 
4 metrowej. Burmistrz odniósł się do sprawy budowy drogi ronda i powiedział, że to klub radnych 
„Bliżej ludzi” jeździł z kamerami, nagrywali i robili wywiady z dyrektorem, który się później z tego
śmiał. Dodał, że to rondo gdyby Gmina Margonin nie chciała tego teraz wybudować mogło powstać
dopiero za kilkanaście lat. Droga Karajenka – Margonin nie powstanie tak szybko.  
 - Maria Miler – zapytała o wkład gminy w budowę ronda, czy jest list intencyjny który opiewa na 2
mln i jeżeli są te pozwolenia to jaki jest przewidywany termin budowy tego ronda., kiedy zaczną się
roboty i kiedy będziemy zabezpieczać te pieniądze. Pan Katarzyński podczas spotkania wiedział,  
kto przyjeżdża nie śmiał się z tego i odpowiadał merytorycznie na pytania. Mówił że to rondo 
byłoby w drugim etapie budowy tej drogi. 
Burmistrz – powiedział, że dwa tygodnie temu był w tej sprawie i nic takiego nie słyszał. W liście 
intencyjnym było powiedziane, że gmina przekaże dwa miliony złotych i tak zostaje. Kiedy 
zostanie podjęta decyzja o budowie to decyzja polityczna i zależy od marszałka. Klub Bliżej ludzi 
może zadziałać żeby zaczęli, a nie blokować żeby tej inwestycji nie było. Droga z Wysokiej do 
Margonina miał być gotowa w 2018 roku. Miała być tylko do ulicy Strzeleckiej. Gdyby nie 
determinacja i pomoc europosłanki Grażyny Łybackiej to tego projektu nigdy by nie zaczęli robić. 
Sprawa budowy ronda była blokowana, dopiero po interwencji europosłanki projekt ruszył. Za to 
jestem wdzięczny Pani Łybackiej na każdym kroku.
- Maria Miler (Ad Vocem) – ta inwestycja jeśli chodzi o drogę Wysoka-Margonin jest planowana na
lata 2018-2020. W tej chwili wszystkie pozwolenia są już gotowe.



Burmistrz – dodał, że dwa lata temu marszałek powiedział że droga będzie gotowa w 2018 r. W 
zeszłym roku dopiero ogłosili przetarg. Są pozwolenia i jest rozstrzygnięty przetarg na 
wykonawstwo. W rozmowie z Marszałkiem deklarowali że w 2018 będzie wybudowana i do tego 
nie doszło. Na budowę tego ronda gmina zaciągnie kredyt. Zeszłoroczne inwestycje, których cena 
poszła w górę spowodowały to, że w budżecie jest mniej pieniędzy.
Radny powiatowy T. Kaczuba – dodał, że jestli chodzi o stanowisko Pana J. Kado to  zostało ono 
publicznie przedstawione, upublicznione, Pan jako Burmistrz opiera się na plotkach, które kiedyś 
powiedział. Pan J. Kado dużo zrobił dla Gminy Margonin. Z tego co zrobił korzystamy wszyscy. 
Pan J. Kado użył kiedyś takich słów: „Pan Burmistrz kłamie. Jeżeli dalej będzie powtarzał tego 
rodzaju insynuacje wystąpię na drogę sądową”. Powiat jest jak najbardziej za tym, żeby droga w 
Sypniewie była wybudowana i była łatwa i przyjemna.
Burmistrz – powiedział, że dopiero teraz od tej kadencji jest wola polityczna Starosty, żeby się tą 
drogą zająć. Za co Staroście Juraszkowi dziękuję. Wcześniej takiej woli nie było. Burmistrz dodał, 
że nie użył nazwiska tylko powiedział, że chodzi o radnego wojewódzkiego. Nigdy od radnego 
wojewódzkiego, jako urząd gminy nie mieliśmy pomocy, żeby zrobić wspólnie jakąś inwestycję. 
Każdy robi jak umie, dla dobra swoich mieszkańców. 
Radny powiatowy T. Kaczuba – powiedział, że błędów nie popełnia ten co nic nie robi.
J. Cieślik – zwróciła się do radnego powiatowego, żeby zająć się „żońską” droga bo są takie dziury. 
Radny T. Kaczuba – powiedział, że to nie ten adres. Z tyłu siedzi Pan Mateusz, który mieszka 
niedaleko Pani. Jestem dla każdego do dyspozycji. Mateusz jeździ tam prawie codziennie i niech to 
zgłosi na komisji. Ja zgłosiłem.  

11. Zakończenie sesji.
Przewodniczący Rady poinformował, że wyczerpano wszystkie punkty programu, w związku
z czym ogłasza zamknięcie V sesji Rady Miasta i Gminy w Margoninie w dniu 21 marca 2019 roku 
o godz. 14.25.

Przewodniczący
Rada Miasta i Gminy Margonin

 

Przygotował(a): Katarzyna Maćkowiak

Przygotowano przy pomocy programu eSesja.pl 


